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Sak nr.: 08/23        Møtedato: 14.06.23 

      

Saksbehandler: Vidar Formo      Arkiv nr.  

Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Saksopplysninger: 

Møteinnkalling og sakliste er utsendt på e-post før møtet.  

Forslag til vedtak: 

Møteinnkalling og sakliste godkjennes. 

 

VEDTAK: 

Møteinnkalling og sakliste godkjennes. 

 

 

Snåsa den 14.06.23 

 

 

Vidar Formo 

Fjelloppsyn/daglig leder 
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Sak nr.: 09/23        Møtedato: 14.06.23 

        

Saksbehandler: Vidar Formo      Arkiv nr.  

Referater 

 

Hovedtrekk fra drifta inne: 

- Administrasjon av småviltjakta og elgjakta 

- Besvare henvendelser på epost og telefon 

- Utkast til ny forvaltningsplan for Blåfjella/Skjækerfjella nasjonalpark 

- Oppgjør etter skuterbrann 

- Saksforberedende arbeid til styremøte 

 

Hovedtrekk fra drifta ute: 

- Klargjøring/vask av hytter før sommersesongen 

- Rovviltarbeid. Kadaverregistreringer, bestandsovervåking, bistand uttak 

- Forberedelser og arbeid med bru Storsteinelva 

- Etterarbeid og rydding etter oppsett sikringsbu Nåvatnet 

 

Møter/befaringer: 

- Møte med nasjonalparkforvalter/Fjellstyrene i Lierne 

- Møte i Grønningsveien og Roktdalsveien 

- Møte med Snåsa kommune og takstmannskap ifm taksering eiendomsskatt 

- Instruktørkurs Nødnett 

 

Orienteringssaker i møtet: 

- Regnskapsrapport pr. juni 2023 (utdeles i møtet) 

- Innspill til utkast ny forvaltningsplan BSNP 

- Medlemskap Snåsa næringsforening? 

- Status spillemiddelsøknad Nåvasshytta 

- Status søknad fra Skjækra sambeitelag om utvidet beiteområde 

Forslag til vedtak: 

Referater tas til orientering. 

 

VEDTAK: 

Referater tas til orientering. 

 

 

Snåsa den 14.06.23 

 

 

Vidar Formo 

Fjelloppsyn/daglig leder 
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Sak nr.: 10/23        Møtedato: 14.06.23 

         

Saksbehandler: Vidar Formo      Arkiv nr.  

Driftsavtale for Øvre Bangsjøhytta 

Saksdokumenter: 

- Sak 30-21 (ikke vedlagt) 

Saksopplysninger: 

Fjellstyret vedtok i sak 30-21 å avklare med Murbrekkfjellet beitelag om det er behov og 

interesse fra beitelaget for å bruke Øvre Bangsjøhytta i forbindelse med tilsyn og sanking av 

sau. Utgangspunktet for fjellstyret var å sjekke ut dette, før hytta eventuelt rives. Hyttas 

relativt dårlige tekniske tilstand har medført at den er tatt ut av utleie inntil videre. 

 

Beitelaget opplyser at de har interesse og behov for å bruke hytta noe i forbindelse med 

tilsyn/sanking. For deres del er det imidlertid nok at de har tilgang til hytta de gangene det er 

behov, de trenger ikke å ha en egen gjeterhytte der. 

 

Fjellstyret har i vår fått forespørsel fra Heia Gjestegård om mulighet for å få kjøpe hytta. 

 

Vurdering: 

Fjellstyret har i sak 30-21 vurdert både salg og åremålsutleie av fjellstyrehytter som prinsipielt 

vanskelig i forhold til fjellovens intensjon. Heia Gjestegård har fått tilbakemelding på det i 

deres henvendelse. Heia Gjestegård er imidlertid en profesjonell aktør på utleie, har 

tømrerkompetanse i bedriften, og har en praktisk beliggenhet i forhold til eventuelt 

vedlikehold og drift av Øvre Bangsjøhytta. Man kunne derfor sett for seg et samarbeid som 

kunne komme alle parter til gode. 

 

Fjellstyrets hytteutleie har økt betydelig de siste 12 årene, selv om den nå har gått noe ned 

igjen etter toppen i koronaårene. Det kreves betydelige ressurser for å vedlikeholde og drive 

utleie på disse fjellhyttene. Hytter som brukes mye må prioriteres. Det er fjelloppsynet som 

drifter hyttene for fjellstyret. Det har imidlertid forsvunnet en heltidsstilling fra fjelloppsynet 

det siste året, og pr nå ser det ikke ut til å være langsiktig økonomisk grunnlag for å lyse ut 

denne stillingen på nytt. Det må derfor prioriteres enda sterkere på hvilke hytter fjellstyre skal 

drifte framover. 

 

Lang utleiestatistikk for Øvre Bangsjøhytta viser at det er i høstjakta hytta er brukt absolutt 

mest. Hvis hytta kunne settes i stand på en slik måte at brannsikkerhet, taklekkasjer og 

pilarer/grunn er ivaretatt, kunne hytta tjent sitt behov for jegerne under jakta. Erosjon fra 

reguleringa av Bangsjøan vil fortsette å grave i elvekanten ved hytta, slik at kanten kommer 

nærmere og nærmere, så det er uansett ikke verdt å koste på en stor oppgradering av 

standarden på hytta slik den står. Hvis man kan inngå en avtale med Heia Gjestegård om 

nødvendig vedlikehold og drift av hytta, slik at den kan stå disponibel for utleie når det er 

mest bruk for den, og at saubeitelaget kan bruke den ved behov, hadde det vært formålstjenlig 

for alle parter.  

 

Basert på tidligere utleie av hytta, vil ikke eventuell ny mulighet for leie generere de store 

inntektene til fjellstyret, som kan forsvare store påkostninger og leid driftshjelp. En 

driftsavtale med Heia Gjestegård betinger derfor at man finner en avtaleform som begge 
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parter ser nytten av. Uansett avtaleform er det viktig at den er tidsbegrenset (3-5 år), og at den 

evalueres etter første periode før eventuell videreføring. 

 

Det må presiseres at en slik form for driftsavtale ikke kan eller må være mal for drift av 

fjellstyrets hytter. Til det er fjelloppsynets multifunksjonelle rolle i statsallmenningen alt for 

verdifull for alle typer oppdrag som skal løses. Dette er en avtalemodell som kan prøves for 

denne spesielle hytta, basert på de vilkår og forutsetninger som gjelder for akkurat denne hytta 

og dette området. Det er også viktig å presisere at all utleie skal gå gjennom fjellstyret som 

før. 

Forslag til vedtak: 

Med bakgrunn i den tekniske tilstanden på Øvre Bangsjøhytta, fjelloppsynets reduserte 

ressurser og Heia Gjestegård sin kompetanse og beliggenhet, vurderer Snåsa fjellstyre det som 

formålstjenlig å inngå driftsavtale for Øvre Bangsjøhytta med Heia Gjestegård. Avtalen skal 

tidsbegrenses og evalueres etter første avtaleperiode. Det delegeres til administrasjonen å 

utarbeide og inngå avtale med gjestegården. Formålet med dette samarbeidet er å kunne 

istandsette og tilby Øvre Bangsjøhytta for utleie til de bruksberettigede i perioder med størst 

behov, samt å kunne dekke saubeitelagets behov for overnatting ved tilsyn og sanking i 

området. 

 

Styrets behandling: 

Saken ble grundig diskutert i styret, og det ble framsatt følgende omforente forslag til vedtak: 

 

Snåsa fjellstyre ser at det for Øvre Bangsjøhytta er forhold som gjør at man kunne vurdert en 

driftsavtale for hytta med Heia Gjestegård, men ønsker ikke å gå bort fra prinsippet om at 

fjellstyrets hytter skal driftes av fjelloppsynet. Fjellstyrets vedtak i sak 30-21 pkt. 2 vil derfor 

fortsatt være gjeldende. 

 

VEDTAK: 

Snåsa fjellstyre ser at det for Øvre Bangsjøhytta er forhold som gjør at man kunne vurdert en 

driftsavtale for hytta med Heia Gjestegård, men ønsker ikke å gå bort fra prinsippet om at 

fjellstyrets hytter skal driftes av fjelloppsynet. Fjellstyrets vedtak i sak 30-21 pkt. 2 vil derfor 

fortsatt være gjeldende. 

 

 

Snåsa den 14.06.23 

 

 

Vidar Formo 

Fjelloppsyn/daglig leder 
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Sak nr.: 11/23        Møtedato: 14.06.23 

         

Saksbehandler: Vidar Formo      Arkiv nr.  

Priser for storviltjakt på statsallmenningen 2023 

Hjemmel: 

- Forskrift om jakt, felling, fangst og fiske i statsallmenning, § 18 

Saksdokumenter: 

- Pristabell elg 2023 fra NTFS 

Saksopplysninger: 

Fjellstyret har tradisjonelt hatt en årlig gjennomgang av prisene på elgjakta i samband med at 

Nord-Trøndelag fjellstyresamband (NTFS) gir anbefaling til fjellstyrene om justeringer i 

prisen. For 2023 anbefaler NTFS at fjellstyrene justerer kiloprisen opp med 6,5 % fra fjorårets 

priser, for å dekke kostnadsveksten. Grunnavgiften pr. dyr foreslås økt fra kr  

4 000,- til kr. 4 500,- pr. dyr. 

 

Vurdering: 

Selv om NTFS gjør en anbefaling på pris, er det ulik praksis blant fjellstyrene i dag. Dette er 

naturlig, da fjellstyrene og områdene er ulike. På statsallmenningen i Snåsa ser vi at det 

kommer inn fler og fler jaktlag som reiser veldig langt for å jakte elg. Disse jaktlagene setter 

av et begrenset antall dager til jakt. Hvis ikke jakta lykkes på disse dagene, kommer de 

sjelden tilbake. Det synes som grunnavgifta pr dyr er såpass lav at den ikke stimulerer til økt 

jaktinnsats for å få skutt tildelt kvote. Innenbygds jaktlag har større jaktinnsats og 

fellingsprosent.  

 

Grunnavgifta har vært på samme nivå relativt lenge, og fjellstyret har ved flere anledninger 

pekt på at den burde økes. For å stimulere til økt jaktinnsats, foreslås det derfor å øke 

grunnavgifta utover det NTFS har foreslått. Grunnavgifta foreslås økt til kr 4 500 for kalv, og 

kr 5 000 for ungdyr og voksne. 

 

Fjellstyret har også tidligere diskutert forenkling av systemet rundt veiing og oppgjør for 

skutte dyr. Flere fjellstyrer har gått over på fastpris for kalv og ungdyr. Dette gjør at oppsynet 

slipper å veie alle dyr i denne alderskategorien, og at oppgjøret er forutsigbart. Jaktlagene 

veier selv disse dyrene for rapportering til hjorteviltregisteret. Voksne dyr bør fortsatt veies og 

betales etter slaktevekt og pristabell. På voksne dyr kan det være stor forskjell i størrelse, og 

pristabellen stimulerer til uttak av de minste dyrene (store okser blir dyrest både i antall kilo 

og kr/kg). 

 

Som grunnlag for fastpris brukes snittvekta på skutt elg i Snåsa siste 3 år, samt pristabell for 

2023 fra NTFS. Dette gir følgende fastpriser for 2023: 

 

  Kukalv Oksekalv Fjorku Fjorokse 

Snittvekt, kg 61,93 67,09 120,73 128,25 

Pris 2023 alt. 1 4 998 5 452 10 826 11 587 

Pris 2023 alt. 2 5 644 6 150 12 087 12 920 
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Snittvektene bør justeres hvert 3. år, og fastprisene bør reguleres hvert år i henhold til 

pristabell fra NTFS. 

 

Prisen på skutt hjort på statsallmenningen bør følge samme prisliste pr. kilo som for elg. Alle 

skutte hjort skal veies og betales pr kg i henhold til pristabell fra NTFS. 

 

Avgift på dagskortjakt på elg holdes uforandret på kr 150 pr jeger/dag. 

Forslag til vedtak: 

For å dekke opp kostnadsveksten, justerer Snåsa fjellstyre prisene pr kg for skutt elg opp med 

6,5 % i henhold til anbefalinger fra NTFS. Pristabell for 2023 er vedlagt. 

 

For å stimulere til økt jaktinnsats økes grunnavgifta for kalv til kr. 4 500, og for ungdyr og 

voksne til kr. 5 000. 

 

Oppgjør for skutt elg skjer etter fastpris pr dyr for kalv og ungdyr. Grunnlaget for fastpris er 

snittvekt for skutt elg på Snåsa siste 3 år, og tilsvarende kilopris i pristabell fra NTFS. For 

voksne dyr elg og alle hjort skjer oppgjør etter veid slakt og pristabell fra NTFS. 

 

Avgift på dagskortjakt på elg holdes uforandret på kr 150 pr jeger/dag. 

 

Det delegeres til administrasjonen å justere kilopris og fastpris for storviltjakta i henhold til 

årlig anbefalt pristabell fra NTFS. Snittvektene som grunnlag for fastpriser justeres hvert 3. 

år. 

 

VEDTAK: 

For å dekke opp kostnadsveksten, justerer Snåsa fjellstyre prisene pr kg for skutt elg opp med 

6,5 % i henhold til anbefalinger fra NTFS. Pristabell for 2023 er vedlagt. 

 

For å stimulere til økt jaktinnsats økes grunnavgifta for kalv til kr. 4 500, og for ungdyr og 

voksne til kr. 5 000. 

 

Oppgjør for skutt elg skjer etter fastpris pr dyr for kalv og ungdyr. Grunnlaget for fastpris er 

snittvekt for skutt elg på Snåsa siste 3 år, og tilsvarende kilopris i pristabell fra NTFS. For 

voksne dyr elg og alle hjort skjer oppgjør etter veid slakt og pristabell fra NTFS. 

 

Avgift på dagskortjakt på elg holdes uforandret på kr 150 pr jeger/dag. 

 

Det delegeres til administrasjonen å justere kilopris og fastpris for storviltjakta i henhold til 

årlig anbefalt pristabell fra NTFS. Snittvektene som grunnlag for fastpriser justeres hvert 3. 

år. 

 

 

Snåsa den 14.06.23 

 

 

Vidar Formo 

Fjelloppsyn/daglig leder 
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Vedtaket kan iflg. § 28 i Forvaltningsloven, påklages. En eventuell klage skal være skriftlig 

og sendes Snåsa fjellstyre innen 3 uker fra mottak av dette vedtak eller kunngjøring. Parter 

har rett til innsyn i sakens dokumenter jfr. Forvaltningsloven §§ 18 og 19. 
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Sak nr.: 12/23        Møtedato: 14.06.23 

         

Saksbehandler: Vidar Formo      Arkiv nr.  

Justeringer i investeringsbudsjett 2023 

Saksdokumenter: 

- Sak 25-22 (Ikke vedlagt, Budsjett og årsplan for 2023) 

Saksopplysninger: 

I vedtatt investeringsbudsjett for 2023 er det satt opp bytte av en snøskuter, innkjøp av to nye 

utleiebåter og oppføring av sikringsbu i Nåvatnet. Oppføring av sikringsbu er gjennomført 

etter planen. 

 

Leveransen av snøskutere ble såpass forsinket at begge snøskuterne som skulle byttes i 2022, 

ble byttet og regnskapsført i 2023. Den ene av disse ble totalskadd i brann etter bare 2,5 

måneder. Denne ble erstattet med ny skuter av BRP.  

 

Den treårige leasingperioden på fjellstyrets tjenestebil Ford Ranger går ut i desember 2023, og 

fjellstyret må vurdere hvordan fjellstyrets bilordning skal fortsette videre. Utgangspunktet er 

at fjellstyret er pliktig til å stille arbeidsbil til disposisjon for alle ansatte. 

 

Vurdering: 

Fjellstyrets omfattende drift og tjenestesalg gjør det nødvendig at fjellstyret er operativt med 

tre sett av snøskuter, tilhenger og bil. Fjellstyret har lenge hatt tre snøskutere, som byttes med 

et intervall på ett til tre år etter kjørelengde og tilstand. Slik leveransesituasjonen er blitt nå, er 

det umulig å si på hvilken side av årsskiftet nye snøskutere bli levert.  

 

Fjellstyret har i dag to tjenestebiler, med en langsiktig plan om tre biler. Det er utfordrende 

økonomisk å bygge opp en bilpark, så derfor er det valgt ulike løsninger for kjøp/finansiering 

på bilene fjellstyret har. Hvis det likviditetsmessig er rom for det, er det mest lønnsomt for 

fjellstyret å eie bilene selv, framfor leasing. For at man i løpet av 1-2 år skal kunne å fase inne 

en tredje bil i fjellstyret, vurderes det som best å kjøpe ut Ford Ranger fra leasingavtalen før 

den avsluttes i desember. Ved utkjøp slipper man å betale for overkjørte kilometer i 

avtaleperioden, og man slipper risikoen med takst ved innlevering. Prisen for utkjøp vil ligge 

mellom kr 350 000 og 400 000, alt etter hvor sent i avtaleperioden den kjøpes ut.  

 

Fjellstyret har tre kapellhengere, hvor den eldste nå er i slik forfatning at den bør byttes før 

neste vintersesong, og mens det ennå er noe restverdi på den. Et bytte vil koste ca kr 100 000. 

 

Fjellstyrets likviditet er god, og det vurderes som hensiktsmessig å foreta disse investeringene 

i driftsmidler nå i år.  

 

I fjellstyrets båtplan er det satt opp innkjøp og utlegging av 4 nye utleiebåter i avtaleperioden. 

Fjellstyret fikk i vår innvilget noe tilskudd fra Grunneierfondet til innkjøp av disse båtene. 

Tilskuddet må benyttes innen utgangen av 2024. Det jobbes også med å søke andre tilskudd 

til disse båtene. Det foreslås derfor å avvente innkjøp og utkjøring av båter til 2024, og at man 

da kjøper inn alle fire båtene samlet til best mulig pris 
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Forslag til vedtak: 

Med bakgrunn i behovet for investering og utskifting av driftsmateriell, kjøpes Ford Ranger ut 

av leasingavtalen før avtaleslutt, og fjellstyrets eldste kapellhenger byttes. Samlet har dette en 

kostnad på inntil kr. 500 000. 

 

Fjellstyrets snøskutere byttes i henhold til vanlige intervaller, uavhengig av hvilken side av 

regnskapsåret de havner på. 

 

Innkjøp av to utleiebåter avventes til samlet innkjøp av flere båter i 2024. 

 

VEDTAK: 

Med bakgrunn i behovet for investering og utskifting av driftsmateriell, kjøpes Ford Ranger ut 

av leasingavtalen før avtaleslutt, og fjellstyrets eldste kapellhenger byttes. Samlet har dette en 

kostnad på inntil kr. 500 000. 

 

Fjellstyrets snøskutere byttes i henhold til vanlige intervaller, uavhengig av hvilken side av 

regnskapsåret de havner på. 

 

Innkjøp av to utleiebåter avventes til samlet innkjøp av flere båter i 2024. 

 

 

 

Snåsa den 14.06.23 

 

 

Vidar Formo 

Fjelloppsyn/daglig leder 

 

 

 

 


